
 

BRM.0002.5.2023 

 

P r o t o k ó ł  nr  LXVIII/2023 

sesji Rady Miejskiej Inowrocławia, 

odbytej 31 maja 2023 r.  
w Urzędzie Miasta Inowrocławia   

 

........................................................................................................................................ 
 

Ad 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 
 

Tomasz Marcinkowski, Przewodniczący Rady Miejskiej o godz. 1000 otworzył LXVIII 

sesję Rady Miejskiej Inowrocławia i po powitaniu radnych oraz zaproszonych gości 

stwierdził, iż w sesji uczestniczy 20 radnych, co wobec ustawowego składu Rady 

wynoszącego 23 osoby, stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 

decyzji i uchwał.  
 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 

Sesji przewodniczył:  Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI. 
 

Sekretarz obrad:  Elżbieta Jardanowska. 
 

Na sesję spóźnili się radni:  Dobromir Szymański, Grzegorz Olszewski. 
 

Na sesji nieobecny był radny:  Marcin Wroński. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Wysoka Rado, w dniu 27 maja br. obchodziliśmy Dzień Samorządu Terytorialnego.  

Na tą okoliczność wszystkim  pracownikom samorządu, radnym, a także wszystkim tym, 

którzy przyczyniają się do propagowania idei samorządności, pragnę złożyć 

podziękowania i najlepsze życzenia: wytrwałości, zapału w tej ważnej i odpowiedzialnej 

pracy, powodzenia w realizacji kolejnych zamierzeń, satysfakcji z pracy na rzecz 

społeczności lokalnej oraz zdrowia i wszelkiej pomyślności w życiu osobistym. Pozostaję 

w nadziei, że kolejne lata będą czasem powrotu do wzmacniania idei samorządności.   
 

Ad 2. Propozycje zmian do porządku obrad. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Wysoka Rado, proponuję dokonanie zmiany w porządku obrad dzisiejszej sesji poprzez 

dodanie punktu: ,,Stanowisko Rady Miejskiej Inowrocławia w sprawie ustawy 

o Państwowej Komisji do spraw badania wpływów rosyjskich na bezpieczeństwo 

wewnętrzne Rzeczypospolitej Polskiej w latach 2007-2022.”. Z wnioskiem takim w dniu 

dzisiejszym wystąpiła do mnie grupa radnych. Projekt tego stanowiska został Państwu 

przekazany przed rozpoczęciem sesji. 
 

Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 1 – Przyjęcie zmiany i dodanie punktu do porządku obrad. 
 

Wynik głosowania: za - 16, przeciw – 4, wstrzym. się – 0. 
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Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 

Przegłosowaną zmianę proszę umieścić w punkcie 22 porządku obrad. Tym samym 

w pozostałych punktach porządku obrad ulegnie zmianie numeracja. 
 

Czy ktoś z państwa ma inne propozycje zmian do porządku obrad? 
 

Nie widzę chętnych do zabrania głosu. 
 

Stwierdzam, że Rada obradować będzie zgodnie z przesłanym porządkiem obrad, 

uwzględniającym przyjętą zmianę. 
 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

2. Propozycje zmian do porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu LXVII sesji Rady Miejskiej Inowrocławia.  

4. Wybór sekretarza obrad. 

5. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Inowrocławia, w tym z wykonania uchwał Rady 

Miejskiej Inowrocławia. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 

Miasta Inowrocławia na rok 2023: 

− wystąpienie Skarbnika Miasta Inowrocławia, 

− wystąpienie Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów, 

− zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

− głosowanie. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Miasta Inowrocławia na lata 2023-2034: 

− jak w punkcie 6. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad przeprowadzania naboru 

wniosków o zawarcie umowy najmu mieszkań, maksymalnej wysokości 

obowiązkowej kaucji zabezpieczającej umowę najmu: 

− wystąpienie Naczelnika Wydziału Inwestycji, Rozwoju Gospodarczego i Funduszy 

Europejskich,  

− wystąpienie Przewodniczącego Komisji Ładu Przestrzennego, Gospodarki 

Nieruchomościami i Spraw Mieszkaniowych, 

− zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

− głosowanie. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji 

programu współpracy Miasta Inowrocławia z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. 

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w 2022 r.: 

− wystąpienie Pełnomocnika ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi,  

− wystąpienie Przewodniczącej Komisji Strategii i Promocji Miasta, 

− zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

− głosowanie. 

 



3 
 

10. Przedstawienie sprawozdania z działalności Straży Miejskiej Inowrocławia za 2022 r.: 

− wystąpienie Komendanta Straży Miejskiej Inowrocławia, 

− wystąpienie Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego, Bezpieczeństwa 

Obywateli i Ochrony Środowiska, 

− dyskusja. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego Miasta Inowrocławia dla obszaru 

położonego w rejonie ul. Okrężek: 

− wystąpienie Naczelnika Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości, 

− wystąpienie Przewodniczącego Komisji Ładu Przestrzennego, Gospodarki 

Nieruchomościami i Spraw Mieszkaniowych, 

− zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

− głosowanie. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sposobu rozpatrzenia uwag do projektu 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Miasta Inowrocławia dla 

obszaru położonego w rejonie ulic: Rotmistrza Witolda Pileckiego i Orłowskiej oraz 

granicy administracyjnej miasta: 

− jak w punkcie 11. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia, że miejscowy plan 

zagospodarowania przestrzennego nie narusza ustaleń studium uwarunkowań 

i kierunków zagospodarowania przestrzennego: 

− jak w punkcie 11. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozstrzygnięcia o sposobie realizacji, 

zapisanych w planie, inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej należących do 

zadań własnych gminy, oraz zasadach ich finansowania:    

− jak w punkcie 11.   

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Miasta Inowrocławia dla obszaru położonego w rejonie ulic: 

Rotmistrza Witolda Pileckiego i Orłowskiej oraz granicy administracyjnej miasta: 

− jak w punkcie 11.   

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na umieszczenie tablicy 

upamiętniającej założycielskie zebranie Towarzystwa Śpiewu „Halka”, w związku 

z 100. rocznicą, przypadającą na 3 czerwca 2023 r.: 

− wystąpienie Naczelnika Wydziału Gospodarki Lokalowej,  

− wystąpienie Przewodniczącego Komisji Statutowej i Nazewnictwa,  

− zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

− głosowanie. 

17. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi (I): 

− wystąpienie Przewodniczącej Komisji Skarg, Wniosków i Petycji,  

− zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

− głosowanie. 

18. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie podtrzymania stanowiska w sprawie 

rozpatrzenia skargi (dot. uchwały nr LXIII/558/2022 Rady Miejskiej Inowrocławia 

z dnia 19 grudnia 2022 r. w sprawie rozpatrzenia skargi): 

− jak w punkcie 17. 



4 
 

19. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi (II): 

− wystąpienie Przewodniczącego Rady Miejskiej Inowrocławia,  

− wystąpienie Przewodniczącej Komisji Skarg, Wniosków i Petycji,  

− zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

− głosowanie. 

20. Przedstawienie obwieszczenia w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały 

w sprawie ustalenia regulaminów obiektów i urządzeń użyteczności publicznej na 

terenie Miasta Inowrocławia, w tym oddanych w trwały zarząd: 

− wystąpienie Przewodniczącego Rady Miejskiej Inowrocławia,  

− zapytania i dyskusja. 

21. Rozpatrzenie projektu stanowiska w sprawie zmian legislacyjnych w uchwale 

nr LXIV/564/2023 Rady Miejskiej Inowrocławia z dnia 23 stycznia 2023 r. w sprawie 

określenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu: 

− wystąpienie Naczelnika Wydziału Oświaty i Sportu, 

−   zapytania do projektu stanowiska i dyskusja, 

−   głosowanie. 

22. Rozpatrzenie projektu stanowiska w sprawie ustawy o Państwowej Komisji do spraw 

badania wpływów rosyjskich na bezpieczeństwo wewnętrzne Rzeczypospolitej 

Polskiej w latach 2007-2022 (druki sejmowe 2838 i 3220): 

− wystąpienie Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej Inowrocławia,  

−   zapytania do projektu stanowiska i dyskusja, 

−   głosowanie. 

23. Wolne wnioski i informacje bieżące. 

24. Zakończenie obrad. 
 

Ad 3. Przyjęcie protokołu z LXVII sesji Rady Miejskiej Inowrocławia: 
 

Jan Gaj – sekretarz obrad LXVII sesji Rady Miejskiej Inowrocławia z 24 kwietnia 2023 r.: 

Poinformował, że zapoznał się z protokołem, odzwierciedla on przebieg sesji i wnosi 

o jego przyjęcie. 
 

Głosowanie  2 - Przyjęcie protokołu z LXVII sesji Rady Miejskiej Inowrocławia: 
 

Wynik głosowania: za -  20, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 3 do protokołu. 
 

Ad 4.  Wybór sekretarza obrad: 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Na sekretarza obrad proponuję panią radną Elżbietę Jardanowską. 

Czy są inne propozycje? Nie widzę. Czy pani radna wyraża zgodę? 
 

Elżbieta Jardanowska – Radny RMI: 

Tak, wyrażam zgodę. 
 

Głosowanie 3  -  wybór sekretarza obrad (Elżbieta Jardanowska):  
 

Wynik głosowania: za -  18, przeciw – 1, wstrzym. się – 0. 
 

http://bip.inowroclaw.pl/bip_download.php?id=32309
http://bip.inowroclaw.pl/bip_download.php?id=32314
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Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 4 do protokołu. 
 

Sekretarzem obrad została pani radna Elżbieta Jardanowska. 
 

Ad 5. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Inowrocławia, w tym z wykonania 

uchwał Rady Miejskiej Inowrocławia: 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Informację tę otrzymaliście Państwo na piśmie wraz z materiałami na sesję. Zapytania do 

informacji radni mogli i mogą składać na piśmie. 
 

Ad 6. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Miasta Inowrocławia na rok 2023: 
 

Dorota Rutkowska– Skarbnik Miasta Inowrocławia: 

Przedstawiła projekt uchwały wraz z autopoprawką.  
 

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.  
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:  

Głos zabrał radny Patryk Kaźmierczak. 
 

Patryk Kaźmierczak – Radny RMI: 

Oczywiście będę głosować za tym projektem, natomiast musimy pamiętać o tym, że 

konflikt na Ukrainie cały czas trwa, a część z naszych sąsiadów nie ma po prostu do czego 

wracać, bo te zniszczenia są w niektórych częściach kraju naprawdę ogromne i ta pomoc 

musi trwać. Póki ich domy nie zostaną odbudowane myślę, że po ludzku patrząc, każdy 

z nas powinien wspierać te działania, które przynajmniej tymczasowo pozwolą tym 

ludziom w miarę normalnie żyć. W miarę normalnie, bo to jest życie poza ojczyzną i poza 

domem. Będę głosował za tym projektem uchwały. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja. Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 4 – za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Miasta Inowrocławia na rok 2023. 
 

Wynik głosowania: za -  16, przeciw – 4, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 5 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr LXVIII/597/2023 zmieniającą uchwałę 

w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Inowrocławia na rok 2023. 
 

Ad 7. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Miasta Inowrocławia na lata 2023-2034: 
 

Dorota Rutkowska– Skarbnik Miasta Inowrocławia: 

Przedstawiła projekt uchwały wraz z autopoprawką. 
 

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.  
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Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:  

Nie było.       
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja. Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 5 – za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej  Miasta Inowrocławia na lata 2023-2034. 
 

Wynik głosowania: za -  16, przeciw – 4, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr LXVIII/598/2023 zmieniającą uchwałę 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-2034. 
 

Ad 8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad przeprowadzania 

naboru wniosków o zawarcie umowy najmu mieszkań, maksymalnej wysokości 

obowiązkowej kaucji zabezpieczającej umowę najmu: 
 

Michał Jaśtak – Naczelnik Wydziału Inwestycji, Rozwoju Gospodarczego i Funduszy 

Europejskich: 

Przedstawił projekt uchwały.  
 

Jacek Bętkowski – Przewodniczący Komisji Ładu Przestrzennego, Gospodarki 

Nieruchomościami i Spraw Mieszkaniowych: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.  
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:  

Nie było. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja. Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 6 – za podjęciem uchwały w sprawie określenia zasad przeprowadzania 

naboru wniosków o zawarcie umowy najmu mieszkań, maksymalnej wysokości 

obowiązkowej kaucji zabezpieczającej umowę najmu. 
 

Wynik głosowania: za -  19, przeciw – 0, wstrzym. się – 1. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr  7 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr LXVIII/599/2023 w sprawie określenia 

zasad przeprowadzania naboru wniosków o zawarcie umowy najmu mieszkań, 

maksymalnej wysokości obowiązkowej kaucji zabezpieczającej umowę najmu. 
 

Ad 9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji 

programu współpracy Miasta Inowrocławia z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. 

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w 2022 r.: 
 

Karol Legumina – Pełnomocnik ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi: 

Przedstawił projekt uchwały. 
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Ewa Podogrodzka  – Przewodnicząca Komisji Strategii i Promocji Miasta: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.  
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:  

Nie było. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja. Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 7 – za podjęciem uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji 

programu współpracy Miasta Inowrocławia z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie w 2022 r. 
 

Wynik głosowania: za -  19, przeciw – 0, wstrzym. się – 1. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 8 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr LXVIII/600/2023 w sprawie przyjęcia 

sprawozdania z realizacji programu współpracy Miasta Inowrocławia z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w 2022 r. 
 

Ad 10. Przedstawienie sprawozdania z działalności Straży Miejskiej Inowrocławia za 

2022 r.: 
 

Marcin Ratajczak  – Komendant Straży Miejskiej Inowrocławia: 

Przedstawił sprawozdanie.  
 

Grzegorz Piński – Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Bezpieczeństwa 

Obywateli i Ochrony Środowiska: 

Komisja Porządku Publicznego, Bezpieczeństwa Obywateli i Ochrony Środowiska 

pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie. 
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:   

Głos zabrali radni: Lidia Stolarska i Grzegorz Kaczmarek. 
 

Lidia Stolarska – Radna RMI: 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, ja mam pytanie do Pana Komendanta. 

W przedstawionym materiale na str. 8 pkt 6 ,,Obsługa monitoringu miejskiego - na terenie 

miasta działa obecnie 49 kamer obsługiwanych przez Straż Miejską”. Czy na Starym 

Mieście przy placu zabaw ta zamontowana w ubiegłym roku kamera działa? 
 

Marcin Ratajczak  – Komendant Straży Miejskiej Inowrocławia: 

Z tego co wiem, nie ma żadnych problemów z tą kamerą działającą. Jedyny problem był 

z kamerą, która jest umiejscowiona przy pomniku Powstańców Wielkopolskich, ale tam 

jest sprawa techniczna związana z brakiem przesyłu radiowego i w tej chwili prowadzone 

są prace związane z tym, żeby tą kamerę przenieść w inne miejsce.   
 

Grzegorz Kaczmarek – członek Komisji: 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, korzystając z okazji chciałbym podziękować Panu 

Naczelnikowi, bo wszystkie moje sprawy, które były bezpośrednio zgłaszane przy 
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osobach potrzebujących pomocy zostały załatwione pozytywnie, także dziękuję jeszcze 

raz i życzę dalszej dobrej współpracy. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja.  
 

Ad 11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Miasta Inowrocławia dla 

obszaru położonego w rejonie ul. Okrężek: 
 

Romuald Kaiser – Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości: 

Przedstawił projekt uchwały. 
 

Jacek Bętkowski – Komisji Ładu Przestrzennego, Gospodarki Nieruchomościami i Spraw 

Mieszkaniowych: 

Komisja Ładu Przestrzennego, Gospodarki Nieruchomościami i Spraw Mieszkaniowych 

pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:   

Nie było. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja. Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 8 – za podjęciem uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Miasta Inowrocławia dla obszaru 

położonego w rejonie ul. Okrężek. 
 

Wynik głosowania: za -  19, przeciw – 0, wstrzym. się – 1. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 9 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr LXVIII/601/2023 w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Miasta Inowrocławia dla obszaru położonego w rejonie ul. Okrężek. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Wysoka Rado, w przypadku, gdy w porządku obrad kolejno następujące po sobie punkty 

dotyczą projektów uchwał pochodzących od tego samego wnioskodawcy, które obejmują 

sprawy z tego samego lub podobnego zakresu, które jednocześnie wchodzą w zakres 

działania jednej komisji (projekty uchwał z punktów 12, 13, 14, 15 porządku obrad), Rada 

może postanowić o przedstawieniu w jednym wystąpieniu wszystkich tych projektów 

uchwał przez wnioskodawcę oraz odpowiednio opinii właściwej komisji. Dalsze 

postępowanie związane z rozpatrywaniem projektów każdej z uchwał następuje według 

normalnych zasad.  
 

Przystępujemy do głosowania. 
 

Kto jest za przyjęciem wniosku o przedstawienie w jednym wystąpieniu 4 projektów 

uchwał ujętych w punktach 12, 13, 14, 15 porządku obrad oraz przedstawienie opinii 

właściwej komisji w tym zakresie? 
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Głosowanie 9 - za przyjęciem wniosku. 
 

Wynik głosowania: za - 18, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 

Stwierdzam, że Rada przyjęła wniosek. 
 

W związku z powyższym przystępujemy do rozpatrzenia kolejnych punktów. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Proszę o wystąpienie pana Romualda Kaisera – Naczelnika Wydziału Gospodarki 

Przestrzennej i Nieruchomości i przedstawienie 4 projektów uchwał ujętych kolejno 

w punktach 12, 13, 14, 15 porządku obrad. 
 

Romuald Kaiser – Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości: 

Przedstawił projekty uchwał ujęte kolejno w punktach 12, 13, 14, 15 porządku obrad. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Proszę o wystąpienie pana Jacka Bętkowskiego – Przewodniczącego Komisji Ładu 

Przestrzennego, Gospodarki Nieruchomościami i Spraw Mieszkaniowych 

i przedstawienie opinii Komisji w zakresie wskazanych 4 projektów uchwał. 
 

Jacek Bętkowski – Przewodniczący Komisji Ładu Przestrzennego, Gospodarki 

Nieruchomościami i Spraw Mieszkaniowych: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawione projekty uchwał. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Przystępujemy teraz do punktów zapytania i dyskusja w zakresie przedstawionych 

projektów uchwał. 
 

Zapytania do projektów uchwał i dyskusja: 

Nie było. 
 

Ad 12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sposobu rozpatrzenia uwag do 

projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Miasta 

Inowrocławia dla obszaru położonego w rejonie ulic: Rotmistrza Witolda Pileckiego 

i Orłowskiej oraz granicy administracyjnej miasta: 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Szanowni Państwo, w trakcie wyłożenia projektu planu do publicznego wglądu oraz  

w okresach zbierania uwag, wniesione zostały uwagi do projektu planu.  
 

Prezydent Miasta Inowrocławia po rozpatrzeniu uwag, nie uwzględnił sześciu 

wniesionych uwag. 
 

Wszystkie uwagi wraz z uzasadnieniem zawarte zostały w wykazie uwag, stanowiącym 

załącznik do uchwały.   
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Przystępujemy do głosowania oddzielnie do każdej z uwag. 
 

1) Przystępujemy do głosowania nad uwagą ujętą w punkcie 1 załącznika do uchwały; 
 

Kto jest za nieuwzględnieniem uwagi ujętej w punkcie 1?  
 

Wynik głosowania: za - 16, przeciw – 0, wstrzym. się – 4. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 

2) Przystępujemy do głosowania nad uwagą ujętą w punkcie 2 załącznika do uchwały; 
 

Kto jest za nieuwzględnieniem uwagi ujętej w punkcie 2?  
 

Wynik głosowania: za - 16, przeciw – 0, wstrzym. się – 3. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 

3) Przystępujemy do głosowania nad uwagą ujętą w punkcie 3 załącznika do uchwały; 
 

Kto jest za nieuwzględnieniem uwagi ujętej w punkcie 3?  
 

Wynik głosowania: za - 16, przeciw – 0, wstrzym. się – 4. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 

4) Przystępujemy do głosowania nad uwagą ujętą w punkcie 4 załącznika do uchwały; 
 

Kto jest za nieuwzględnieniem uwagi ujętej w punkcie 4?  
 

Wynik głosowania: za - 16, przeciw – 0, wstrzym. się – 2. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 

5) Przystępujemy do głosowania nad uwagą ujętą w punkcie 5 załącznika do uchwały; 
 

Kto jest za nieuwzględnieniem uwagi ujętej w punkcie 5?  
 

Wynik głosowania: za - 16, przeciw – 0, wstrzym. się – 4. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 

6) Przystępujemy do głosowania nad uwagą ujętą w punkcie 6 załącznika do uchwały; 
 

Kto jest za nieuwzględnieniem uwagi ujętej w punkcie 6?  
 

Wynik głosowania: za - 16, przeciw – 0, wstrzym. się – 5. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Przystępujemy teraz do głosowania nad całą uchwałą (pkt 12 porządku obrad). 
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Kto jest za podjęciem uchwały? 
 

Głosowanie 16 – za podjęciem uchwały w sprawie sposobu rozpatrzenia uwag do projektu 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Miasta Inowrocławia dla obszaru 

położonego w rejonie ulic: Rotmistrza Witolda Pileckiego i Orłowskiej oraz granicy 

administracyjnej miasta. 
 

Wynik głosowania: za - 16, przeciw – 0, wstrzym. się – 5. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr LXVIII/602/2023 w sprawie sposobu 

rozpatrzenia uwag do projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Miasta Inowrocławia dla obszaru położonego w rejonie ulic: Rotmistrza Witolda 

Pileckiego i Orłowskiej oraz granicy administracyjnej miasta. 
 

Ad 13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia, że miejscowy plan 

zagospodarowania przestrzennego nie narusza ustaleń studium uwarunkowań 

i kierunków zagospodarowania przestrzennego: 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 17 – za podjęciem uchwały w sprawie stwierdzenia, że miejscowy plan 

zagospodarowania przestrzennego nie narusza ustaleń studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego. 
 

Wynik głosowania: za -  16, przeciw – 0, wstrzym. się – 5. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 18 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr LXVIII/603/2023 w sprawie 

stwierdzenia, że miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego nie narusza ustaleń 

studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego. 
 

Ad 14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozstrzygnięcia o sposobie 

realizacji, zapisanych w planie, inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej 

należących do zadań własnych gminy, oraz zasadach ich finansowania:    
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 18 – za podjęciem uchwały w sprawie rozstrzygnięcia o sposobie realizacji, 

zapisanych w planie, inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej należących do zadań 

własnych gminy, oraz zasadach ich finansowania. 
 

Wynik głosowania: za -  16, przeciw – 0, wstrzym. się – 4. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 19 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr LXVIII/604/2023 w sprawie 

rozstrzygnięcia o sposobie realizacji, zapisanych w planie, inwestycji z zakresu 

infrastruktury technicznej należących do zadań własnych gminy, oraz zasadach ich 

finansowania. 
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Ad 15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Miasta Inowrocławia dla obszaru położonego 

w rejonie ulic: Rotmistrza Witolda Pileckiego i Orłowskiej oraz granicy 

administracyjnej miasta: 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 19 – za podjęciem uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Miasta Inowrocławia dla obszaru położonego w rejonie ulic: Rotmistrza 

Witolda Pileckiego i Orłowskiej oraz granicy administracyjnej miasta. 
 

Wynik głosowania: za -  16, przeciw – 0, wstrzym. się – 4. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 20 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr LXVIII/605/2023 w sprawie 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Miasta Inowrocławia dla obszaru 

położonego w rejonie ulic: Rotmistrza Witolda Pileckiego i Orłowskiej oraz granicy 

administracyjnej miasta. 

 

Ad 16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na umieszczenie 

tablicy upamiętniającej założycielskie zebranie Towarzystwa Śpiewu „Halka”, 

w związku z 100. rocznicą, przypadającą na 3 czerwca 2023 r.: 
 

Alicja Sobczak –  Naczelnika Wydziału Gospodarki Lokalowej: 

Przedstawiła projekt uchwały. 
 

Jarosław Kopeć – Przewodniczący Komisji Statutowej i Nazewnictwa: 

Komisja Statutowa i Nazewnictwa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:  

Nie było.       
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja. Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 20 – za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyrażenia zgody 

na umieszczenie tablicy upamiętniającej założycielskie zebranie Towarzystwa Śpiewu 

„Halka”, w związku z 100. rocznicą, przypadającą na 3 czerwca 2023 r. 
 

Wynik głosowania: za -  19, przeciw – 0, wstrzym. się – 1. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 21 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr LXVIII/606/2023 w sprawie wyrażenia 

zgody na umieszczenie tablicy upamiętniającej założycielskie zebranie Towarzystwa 

Śpiewu „Halka”, w związku z 100. rocznicą, przypadającą na 3 czerwca 2023 r. 
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Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Wysoka Rado, w materiałach na sesję otrzymaliście Państwo dokumenty dotyczące skarg, 

które zawierają dane osobowe. Z uwagi na fakt, że nasze obrady są transmitowane na 

żywo w BIP oraz na stronie Miasta Inowrocławia proszę wszystkich, którzy wezmą udział 

w dyskusji, o przestrzeganie zasad ochrony danych osobowych, zgodnie z przepisami 

obowiązującymi w tym zakresie. 
 

Ad 17. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi (I): 
 

Danuta Jaskulska – Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji: 

Przedstawiła projekt uchwały. 
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:  

Nie było.       
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja. Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 21 – za podjęciem uchwały i uznaniem skargi za bezzasadną. 
 

Wynik głosowania: za -  16, przeciw – 0, wstrzym. się – 5. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 22 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr LXVIII/607/2023 w sprawie rozpatrzenia 

skargi. 
 

Ad 18. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie podtrzymania stanowiska 

w sprawie rozpatrzenia skargi (dot. uchwały nr LXIII/558/2022 Rady Miejskiej 

Inowrocławia z dnia 19 grudnia 2022 r. w sprawie rozpatrzenia skargi): 
 

Danuta Jaskulska – Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji: 

Przedstawiła projekt uchwały. 
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:  

Nie było.       
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja.   
 

Wysoka Rado, zgodnie z art. 239 § 1 Kodeksu postępowania administracyjnego:  

„W przypadku, gdy skarga, w wyniku jej rozpatrzenia, została uznana za bezzasadną i jej 

bezzasadność wykazano w odpowiedzi na skargę, a skarżący ponowił skargę bez 

wskazania nowych okoliczności - organ właściwy do jej rozpatrzenia może podtrzymać 

swoje poprzednie stanowisko z odpowiednią adnotacją w aktach sprawy - bez 

zawiadamiania skarżącego.” 
 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji na posiedzeniu w dniu 15 maja 2023 r. rozpatrzyła 

ponowną skargę na II Zastępcę Prezydenta Miasta Inowrocławia oraz Naczelnika 

Wydziału Gospodarki Komunalnej, Środowiska i Rolnictwa Urzędu Miasta Inowrocławia 

w sprawie usunięcia drzew na terenie Rodzinnych Ogródków Działkowych im. ,,Irena” 

w Inowrocławiu.  
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W efekcie podjętych czynności Komisja uznała, że w ponownej skardze nie zostały 

wskazane przez skarżącego nowe okoliczności w przedmiotowej sprawie. W związku 

z tym, Komisja Skarg postanowiła podtrzymać swoje poprzednie stanowisko, wyrażone 

na posiedzeniu Komisji w dniu 28 listopada 2022 r., w zakresie uznania skargi 

z 3 listopada 2022 r. za bezzasadną. 
 

Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 22 – za podtrzymaniem stanowiska wyrażonego w uchwale nr  

LXIII/558/2022 Rady Miejskiej Inowrocławia z dnia 19 grudnia 2022 r. uznającego 

skargę za bezzasadną: 
 

Wynik głosowania: za - 16, przeciw – 0, wstrzym. się – 5. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr LXVIII/608/2023 w sprawie 

podtrzymania stanowiska w sprawie rozpatrzenia skargi. 

 

Ad 19. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi (II): 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Wysoka Rado, 24 kwietnia 2023 r. do Biura Rady Miejskiej wpłynęła skarga na Komisję 

Skarg, Wniosków i Petycji, dotycząca rozpatrzenia skargi w sprawie usunięcia drzew na 

terenie Rodzinnych Ogródków Działkowych im. ,,Irena” w Inowrocławiu, którą Rada 

Miejska rozpatrzyła na posiedzeniu 19 grudnia 2022 r., uznając skargę za bezzasadną. 
 

Danuta Jaskulska – Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji: 

Przedstawiła projekt uchwały. 
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:  

Nie było.       
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja. Przystępujemy do 

głosowania.   
 

Głosowanie 23 – za podjęciem uchwały i uznaniem skargi za bezzasadną. 
 

Wynik głosowania: za - 16, przeciw – 0, wstrzym. się – 3. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr LXVIII/609/2023  w sprawie  

rozpatrzenia skargi. 
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Ad 20. Przedstawienie obwieszczenia w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu 

uchwały w sprawie ustalenia regulaminów obiektów i urządzeń użyteczności 

publicznej na terenie Miasta Inowrocławia, w tym oddanych w trwały zarząd: 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Szanowni Państwo, na podstawie art. 16 ust. 3 ustawy z dnia 20 lipca 2000 r. o ogłaszaniu 

aktów normatywnych i niektórych innych aktów prawnych (Dz. U. z 2019 r. poz. 1461) 

ogłasza się w załączniku do niniejszego obwieszczenia jednolity tekst uchwały 

nr XVI/164/2019 Rady Miejskiej Inowrocławia z dnia 28 października 2019 r. w sprawie 

ustalenia regulaminów obiektów i urządzeń użyteczności publicznej na terenie Miasta 

Inowrocławia, w tym oddanych w trwały zarząd (Dz. Urz. Woj. Kujawsko-Pomorskiego 

poz. 5754). 
 

Tekst jednolity tej uchwały uwzględniający wszystkie przyjęte dotychczas zmiany, 

zostanie ogłoszony w Wojewódzkim Dzienniku Urzędowym Województwa Kujawsko-

Pomorskiego w formie obwieszczenia. 
 

Zapytania i dyskusja:  

Nie było.       
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania i dyskusja.   
 

Ad 21. Rozpatrzenie projektu stanowiska w sprawie zmian legislacyjnych w uchwale 

nr LXIV/564/2023 Rady Miejskiej Inowrocławia z dnia 23 stycznia 2023 r. w sprawie 

określenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu: 
 

Magdalena Kaiser - Naczelnik Wydziału Oświaty i Sportu: 

Przedstawiła projekt stanowiska. 
 

Zapytania do projektu stanowiska i dyskusja:  

Głos zabrał Prezydent Miasta Inowrocławia. 
 

Ryszard Brejza – Prezydent Miasta Inowrocławia: 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, tego typu wniosek, bo jest to 

wniosek prokuratora, niezwykle nas zaskoczył i zadziwił, bo przy tak licznych problemach 

z jakimi się spotykamy w życiu codziennym, również związanymi z naruszaniem prawa, 

zajmowanie czasu sobie przez prokuratora to akurat w sprawach, którymi my się 

zajmujemy jako samorządowcy w takim obszarze dotyczącym tego, że nie mamy stawki 

ustalonej na dowóz dzieci niepełnosprawnych motorowerem, to ma prawo budzić duże 

zaskoczenie. Nie wiem skąd to drobiazgowe zainteresowanie tą uchwałą, bo jestem od 

20 lat Prezydentem Miasta Inowrocławia, wypełniam jako organ oczywiście i to zadanie. 

Tak jak Pani Naczelnik wspomniała przed chwilą, aktualnie zaledwie pięcioro rodziców 

dowozi w sposób indywidualny, korzystając z własnego środka transportu dzieci i tak jest 

co roku od tych lat. Nigdy nie zdarzył się przypadek, aby ktoś do nas wnioskował o zwrot 

środków z tytułu dowożenia swojego dziecka niepełnosprawnego motorowerem, nigdy. 

I ja deklaruję tutaj, że gdyby taki przypadek się przydarzył, bo rzeczywiście różne cuda 

mogłyby się zdarzyć, takie które się przez 20 lat ostatnich nie zdarzyły to oczywiście 

wystąpię do Państwa radnych, bo to jest kompetencja radnych, o zmianę uchwały, 
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ustalenie jakiejś stawki, nie wiem jak określić zwrot, ale na pewno przepisy to określą 

i ten problem rozwiążemy, natomiast dzisiaj troszeczkę ta sprawa wydaje się być nie tylko 

zaskakującą albo dziwną , aby więcej czasu poświęcać.  
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu stanowiska i dyskusja. Przystępujemy 

do głosowania. 
 

Głosowanie 24 – za przyjęciem stanowiska w sprawie zmian legislacyjnych w uchwale 

nr LXIV/564/2023 Rady Miejskiej Inowrocławia z dnia 23 stycznia 2023 r. w sprawie 

określenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu. 
 

Wynik głosowania: za - 17, przeciw – 0, wstrzym. się – 2. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła stanowisko nr LXVIII/2/2023 w sprawie zmian 

legislacyjnych w uchwale nr LXIV/564/2023 Rady Miejskiej Inowrocławia z dnia 

23 stycznia 2023 r. w sprawie określenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu. 
 

Ad 22. Rozpatrzenie projektu stanowiska w sprawie ustawy o Państwowej Komisji 

do spraw badania wpływów rosyjskich na bezpieczeństwo wewnętrzne 

Rzeczypospolitej Polskiej w latach 2007-2022 (druki sejmowe 2838 i 3220): 
 

Patryk Kaźmierczak – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Inowrocławia: 

Szanowni Państwo, w imieniu grupy radnych mam przyjemność przedstawić projekt 

stanowiska w sprawie ustawy o Państwowej Komisji do spraw badania wpływów 

rosyjskich na bezpieczeństwo wewnętrzne Rzeczypospolitej Polskiej. Po krótce 

przedstawiając ten projekt, naszym zdaniem proponowane przez PiS rozwiązania, 

stanowią zagrożenia dla bezpieczeństwa Państwa, w zasadzie zmieniają i wywracają do 

góry nogami ten ustrój. Każdy z obywateli i każdy z mieszkańców Inowrocławia 

w zasadzie bez jakichkolwiek kryteriów, będzie mógł być oskarżony i de facto skazany 

przez ,,para-sąd”, który będzie jednocześnie pełnił rolę prokuratora i sądu. Wystarczy, że 

nie będzie podzielał poglądów partii rządzącej i tylko przez to zostanie oskarżony 

o prorosyjskość. Naszym zdaniem, uchwalona przez sejm ustawa jest jaskrawym, 

oczywistym aktem bezprawia. Narusza konstytucyjne standardy i zasady będące 

fundamentem ustroju Rzeczypospolitej Polskiej, gwarancję praw i swobód obywatelskich. 

Szanowni Państwo, zdajemy sobie sprawę z tego, że obecna władza na wzór PZPR-u 

chciałaby nam zabronić zabierania głosu w tej sprawie. Oświadczam, że na pewno nie 

zamierzamy się do tego stosować i w imieniu mieszkańców, w imieniu ich dobra, z troski 

nie tylko o Inowrocław, ale z troski również o Rzeczpospolitą Polską, proponujemy 

przyjęcie tego stanowiska przez Radę Miejską Inowrocławia. Reszta myślę, że jest bardzo 

szeroko uzasadniona w treści samego stanowiska, także bardzo serdecznie dziękuję. Jeżeli 

są jakiekolwiek pytania to postaram się odpowiedzieć.  
 

Zapytania do projektu stanowiska i dyskusja:  

Głos zabrali radni: Danuta Jaskulska, Dobromir Szymański, Ewa Podogrodzka, Jacek 

Bętkowski, Patryk Kaźmierczak. 
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Danuta Jaskulska – Radna RMI: 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, bo ja tak do końca nie wiem czy wszyscy sobie 

zdają sprawę, co niesie za sobą ta ustawa zwana potocznie „Lex Tusk”. Ustawa pozwala 

na przesłuchanie przedstawicieli zawodu, których obowiązuje tajemnica zawodowa, 

dotyczy to także lekarzy, ale nie księży”. Na wieść o podpisaniu tej ustawy przez Andrzeja 

Dudę, z pracy narodowej Radzie Rozwoju przy prezydencie zrezygnował profesor 

Krzysztof Pyrć, który jest wirusologiem i w trakcie pandemii zarządzał sytuacją 

pandemiczną. Oprócz tego, zdaniem profesora Strzębosza, ,,ta ustawa to jest prawo, które 

wykracza poza świat cywilizowany”.  
 

Dobromir Szymański – Radny RMI: 

Wysocy Radni, ja tylko mam taką uwagę, oczywiście uchwała jest jak najbardziej 

potrzebna i ją popieram. Będę zresztą głosował za nią, natomiast proponuję z ostatniego 

akapitu paragrafu pierwszego uchwały wykreślić artykuł z Kodeksu karnego. Mianowicie 

jeżeli chodzi o to, tj. art. 127 Kodeksu karnego ,,Kto mając na celu pozbawienie 

niepodległości, oderwanie części obszaru lub zmianę przemocą konstytucyjnego ustroju 

RP…” i myślę, że tu głównie o to chodziło  nam, to nie będzie miał tutaj zastosowania, 

myślę, że żaden prawnik by się pod tym nie podpisał, ponieważ to przestępstwo, o którym 

mówimy, czyli pozbawienie przemocą konstytucyjnego ustroju to jest przestępstwo, które 

polega na usunięciu przemocą organu konstytucyjnego państwa, więc w tym przypadku ta 

przesłanka nie będzie miała zastosowania, natomiast jeżeli chodzi o pozbawienie 

niepodległości to uważam, że ta komisja nie będzie miała na celu pozbawienia 

niepodległości, ani tym bardziej oderwanie części obszaru. Dlatego tak, jak uważam, że 

ta uchwała jest potrzebna, tak nie uważam, że ten artykuł z Kodeksu karnego byłby tutaj 

wskazany i taka jest moja uwaga. 
 

Patryk Kaźmierczak – Wiceprzewodniczący RMI: 

Rozumiem, że to jest wniosek formalny, tak? 
 

Dobromir Szymański – Radny RMI: 

Tak. 
 

Patryk Kaźmierczak – Wiceprzewodniczący RMI: 

Dobrze, to może przejdziemy do głosowania na samym końcu. Pozwólmy zabrać głos 

kolejnej osobie.  
 

Ewa Podogrodzka – Radna RMI: 

Panie Przewodniczący, Szanowni Koledzy, ja osobiście bardzo się cieszę, że tutaj jako 

grupa radnych wystąpiliśmy z taką inicjatywą stworzenia w ogóle takiego pisma 

i wystąpienia do Premiera. Patrząc ogólnie na to, co się dzieje w naszej Polsce, już nie 

wiem, co się dzieje. Oglądałam, na pewno większość z Państwa też oglądała ślubowanie 

Prezydenta, który powiedział, że będzie Prezydentem wszystkich Polaków. Proszę 

Państwa, gdy Prezydent to podpisał, nie czuję się, żeby on był również Prezydentem moim 

i słysząc również głosy wielu mieszkańców, na pewno występując jako Prezydent z taką 

inicjatywą, na pewno nie czujemy się, że Prezydent jest również nasz. 
 

Jacek Bętkowski – Radny RMI: 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, patrząc na ostatnie wydarzenia, jakie pojawiły się 

w różnych mediach myślę, że ta komisja jest jednym wielkim poparciem PiS-u i Prezydent 
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jest ich przedstawicielem i prowadzi już im kampanię wyborczą. Dla mnie jest to nie do 

przyjęcia z racji tego, że popatrzmy jak działa Obajtek, ostatnio telewizja przedstawia 

pewne rzeczy i jak został sprzedany „Orlen”. Jest to hańba dla tego rządu i dla tych, którzy 

go popierają.  

 

Waldemar Wąśniewski – Radny RMI: 

Jest na świecie kilkadziesiąt państw demokratycznych i w państwach demokratycznych 

nie stosuje się takich rozwiązań, takie rozwiązania stosuje się w reżimach autorytarnych. 

Nie jestem prawnikiem, ale czytam opinie prawników. Dzisiaj rano zapoznałem się 

z opinią wielu autorytetów prawniczych z Uniwersytetu Jagiellońskiego, wszyscy 

„miażdżą” tą ustawę. W związku z powyższym uważam, że nasze stanowisko jest bardzo 

zasadne.  

 

Patryk Kaźmierczak – Wiceprzewodniczący RMI: 

Szanowni Państwo, chciałbym zwrócić uwagę, gwoli uzupełnienia tego, co mówili  

koleżanki i koledzy wcześniej. Chciałbym powiedzieć, że protestują wszyscy, liczne grono 

naukowców, profesorów zgromadzonych w różnego rodzaju radach przy Prezydencie, 

protestuje przeciwko decyzji Prezydenta i rezygnuje z zasiadania w tych gremiach. Jest to 

m.in. Pani Beata Stelmach, marszałek województwa śląskiego pochodzący z tego samego 

ugrupowania, które reprezentował Pan Prezydent Andrzej Duda, Pan Jakub Chełstowski, 

Pan profesor Stanisław Mazur. Co jest podnoszone przez konstytucjonalistów, ja już nie 

będę może wymieniał tych wszystkich artykułów, które są naruszone ustawą i podpisem 

Prezydenta ale przytoczę, które z nich, myślę, że każdy z nas ma dostęp do Konstytucji, 

mogę zaraz oczywiście te artykuły wysłać. Jest to artykuł 2, 7, 10, 14, 30, 31, 32, 42, 

w kilku ustępach, 45, 47, 51, 54, 60, 61, 77, 78, 105, 145, 156, 175 i wszyscy specjaliści, 

wszyscy konstytucjonaliści mówią, że jest to sytuacja bez precedensu. Ten prosowiecki 

projekt, prosowieckie rozwiązania stanowią wprost zagrożenie już nie tylko dla ustroju, 

ale też dla bezpieczeństwa państwa, dla bezpieczeństwa nas wszystkich. Chciałem odnieść 

się też do tego co powiedział Pan radny Szymański, no nie wiem, ja jestem po studiach 

prawniczych, pobierałem nauki u profesorów i ja bym się pod tym podpisał, dlatego że 

ten artykuł ,, Kto mając na celu pozbawienie niepodległości, oderwanie części obszaru lub 

zmianę przemocą konstytucyjnego ustroju Rzeczypospolitej Polskiej…” w tej pierwszej 

części nie chodzi tylko i wyłącznie o fizyczną przemoc. Patrząc na Konstytucję trzeba 

patrzeć na to bardzo szeroko. Niestety niektórzy tego szerokiego spojrzenia nie mają 

i patrzą krótkowzrocznie, przemoc nie oznacza przemocy fizycznej. Zwracam również 

uwagę na  tą drugą część, że ,,podejmuje w porozumieniu z innymi osobami działalność 

zmierzającą bezpośrednio do urzeczywistnienia tego celu…” i jakby przyjęcie tej ustawy 

jest właśnie działalnością zmierzającą bezpośrednio do tego celu, jakim jest zmiana 

przemocą konstytucyjnego ustroju Rzeczypospolitej Polskiej. A z racji tego, że ten artykuł 

Kodeksu karnego obejmuje również oderwanie części obszaru, pozbawienie wolności, po 

prostu został zacytowany w całości, nie został wyrwany z kontekstu, wszyscy wiemy 

w jakim kontekście został on przywołany i o co chodzi, ja będę głosował za tym, żeby 

odrzucić tą propozycję Pana radnego, dlatego że po prostu się z nią nie zgadzam. Uważam, 

że to działanie PiS-u stanowi zamach stanu i będę głosował za tym, żeby to pozostawić.  
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Ryszard Brejza – Prezydent Miasta Inowrocławia:    

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, to jest superważna, istotna, 

jedna z najbardziej decydujących o przyszłości Polski spraw i jeden z takich momentów 

w historii Polski, do którego niejednokrotnie będą powracali historycy w przyszłości 

i nauczyciele w szkołach. Mamy od wielu lat do czynienia z pełzającą próbą zmiany 

ustroju, z pełzającym wprowadzaniem w Polsce dyktatury i co jak co, dla mnie jako 

historyka, wprowadzenie w miejsce ustroju opartego o instytucje prawne, zastąpienia ich 

organem administracyjnym to kojarzy się z latami stalinowskimi, ze słynnymi trójkami 

orzekającymi, dziś spotykamy się w trójkę, jutro wyrok wykonamy. Dziś nie tracimy życia 

fizycznie, ale wielu ludzi  może mieć ograniczoną wolność swoją, korzystanie z praw 

obywatelskich i to jest chwila, w której każdy porządny Polak, porządna Polka, musi mieć 

tego świadomość i zabrać głos, opowiedzieć się po której stronie jest. Ta sytuacja z tą 

ustawą przypomina mi próbę naruszenia poprzez rozbiórkę fundamentu domu. 

Mieszkamy w domu i oczywiście jako władza jakbyśmy porównali ten do Państwa, różne 

zmiany można wprowadzać, wymieniać okno, gdzieś tam ściany, coś dobudować, taras, 

balkon i w porządku, ale nie zmienia się fundamentu, nie atakuje się fundamentu, nie 

demontuje się fundamentu Państwa, bo inaczej to wszystko runie, cały porządek. Stracimy 

poczucie bezpieczeństwa, jakiejkolwiek stabilizacji, już nie mówiąc o ocenie 

międzynarodowej, a to się dzieje w tej chwili i tu trzeba twardo powiedzieć nie, nie 

zgadzamy się. Tak jak nie zgodził się Sejmik Województwa Kujawsko-Pomorskiego, 

który również zabrał głos w imieniu samorządów, mieszkańców województwa kujawsko-

pomorskiego w tej sprawie w tym tygodniu. Przyjęcia takiego stanowiska nakazuje po 

prostu przyzwoitość i dzisiaj to jest linia podziału, żeby się nie wstydzić w swoim życiu 

po jakiej stronie się było, bo sumienie ma się jedno i to dopadnie kiedyś każdego. Jestem 

za jego przyjęciem.        
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

W związku ze złożonym przez radnego Szymańskiego wnioskiem formalnym, ogłoszę 

kilkuminutową przerwę, żeby się pochylić nad tym wnioskiem zanim go poddam pod 

głosowanie, czy jest zasadny czy nie.  
 

Po przerwie. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Szanowni Państwo, zanim przystąpimy do finału, czyli do głosowania wniosku radnego 

Szymańskiego poprosiłbym, aby w tym czwartym akapicie, gdzie jest mowa o artykule 

127 w zdaniu trzecim, przypomnę, że zdanie trzecie zaczyna się od ,,ponadto” i w tej 

chwili mamy ,,Ponadto działalność komisji…” zaproponowałbym, żeby Państwo 

dopisali ,,Ponadto działalność członków komisji…”. I z mojej strony propozycja jest taka, 

żeby to zmienić, a więc mam nadzieję, że Państwo dopisali i zapytuję, bo to była część 

wniosku formalnego radnego Szymańskiego. Co Pan na to i czy głosujemy Pana wniosek? 

Czy wycofuje go Pan w związku z tym?   
 

Dobromir Szymański – Radny RMI: 

Ten swój stary wycofuję, a ten jak najbardziej popieram, bo uważam, że akurat ta zmiana 

doprecyzowuje i jest wskazane kto, czyli wszystko się zgadza.  
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Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

W związku z tym przystępujemy do głosowania.  
 

Głosowanie 25 – za przyjęciem stanowiska w sprawie ustawy o Państwowej Komisji do 

spraw badania wpływów rosyjskich na bezpieczeństwo wewnętrzne Rzeczypospolitej 

Polskiej w latach 2007-2022. 
 

Wynik głosowania: za - 17, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła stanowisko nr LXVIII/3/2023 w sprawie ustawy 

o Państwowej Komisji do spraw badania wpływów rosyjskich na bezpieczeństwo 

wewnętrzne Rzeczypospolitej Polskiej w latach 2007-2022. 
 

Ad 23. Wolne wnioski i informacje bieżące: 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Czy w tym punkcie ktoś z Państwa chciałby przedstawić informacje lub złożyć wnioski 

dotyczące organizacji prac Rady i Komisji ?  
 

Jacek Tarczewski – Radny RMI: 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, Panie Prezydencie również do Pana się 

zwracam, jako gospodarza obiektu, miejsca, sali, w której się znajdujemy. To jest nasz 

ostatni rok kadencji Rady Miejskiej, ostatni raz w tej kadencji będziemy obchodzili Dni 

Inowrocławia i święto naszej patronki miasta Świętej Jadwigi Królowej Króla Polski. 

Prośba jest taka, kilka lat temu Honorowy Obywatel Miasta Inowrocławia Edmund 

Mikołajczak, ofiarował portret Królowej Jadwigi z intencją, żeby zamieścić ten portret 

w obiekcie Urzędu Miasta na sali sesyjnej, ewentualnie w innym miejscu. Niestety 

spotkało się to z odmową. Dobrze byłoby, żebyśmy na 8 czerwca ten portret gdzieś tutaj 

w naszej sali zainstalowali. Pan Prezydent posiłkował się przed chwileczką dosłownie,  

dlatego to mi tak nasunęło taką myśl, że mam się wzorować na sejmiku województwa. 

Sejmik województwa jak Państwo doskonale wiecie, kilka lat temu przyjął uchwałę, to też 

podobnym trybem jak nasza patronka jest poprzez kongregację watykańską zatwierdzone, 

Święty Jan Paweł II jako patron województwa, akurat tam się nie wstydzi marszałek, żeby 

w budynku Urzędu Marszałkowskiego portret Ojca Świętego, właściwie jest stałym 

elementem, ponieważ to nie jest tylko obraz, a zostało to wmontowane, ponieważ jest to 

forma mozaiki, którą Watykan przekazał Urzędowi Marszałkowskiemu. Jest to już stały 

element budynku, można powiedzieć jako obiekt architektoniczny, w związku z tym 

proszę o to, żeby zainstalować patronkę miasta, nie wstydźmy się jej. Niektóre miasta 

szczycą się, więc może tutaj na sali sesyjnej, w miejscu gdzie jest dokument stanowiący 

o tym wydarzeniu. To jest jedna sprawa, a druga jest taka, że chciałbym podnieść, 

ponieważ bardzo głośno zrobiło się na terenie miasta spopielaniem zwłok, z krematorium. 

Wiem, że mieszkańcy chcieli się tutaj na sesji pojawić, nie wiem czy zdążyli złożyć 

wniosek stosowny, żeby Pan Przewodniczący dopuścił do tego, żeby mogli się 

ewentualnie wypowiedzieć. Ja proponuję Panu Prezydentowi rozważenie sprawy, żeby 

taki obiekt, może znaleźć inne miejsce, lokalizację w partnerstwie publiczno-prywatnym, 

z podmiotem, który chce to budować na działce miejskiej, żeby nie budziło to tyle 

kontrowersji. Obiekt jest moim zdaniem jak najbardziej potrzebny, warto by było, żeby to 
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na terenie miasta powstało. Miasta pewnie na to stać nie będzie, żebyśmy mogli taki obiekt 

wybudować. To jest sprawa do rozważenia.    
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Dziękuję Panu radnemu Jackowi Tarczewskiemu. Prezydent jest, więc słyszał Pana 

wniosek, on jest gospodarzem obiektu. Chciałbym powiedzieć w tej drugiej kwestii 

krótko, bo nie chcę się rozwodzić. Kwestia pomysłu jakiegoś tutaj przedsiębiorcy na 

budowę spopielarni zwłok jest zupełnie poza naszą kompetencją i ja nie za bardzo 

chciałbym wikłać Państwa w tematy, które tak naprawdę nas nie dotyczą, bo co my oprócz 

stanowiska osób, które jakiś wniosek zdaje się złożyły w sprawie możliwości 

przedstawienia nam swojego poglądu. My te poglądy niektórych oczywiście mieszkańców 

na temat budowy takiej spopielarni zwłok znamy z mediów, z Internetu, natomiast 

wysłuchiwanie tego samego na sesji i bez możliwości jakiejkolwiek reakcji, my nie 

jesteśmy stroną w tej sprawie. Pozwolenie wydał, jak Państwo wiecie na wniosek 

przedsiębiorcy – Starosta Inowrocławski, nie są wymagane z tego co wiem z mediów 

żadne inne dodatkowe opinie na ten temat, więc pozostaje mieszkańcom jakaś inna droga. 

My jesteśmy w tej materii bezradni, bo jedyne co moglibyśmy zrobić, to zmienić np. na 

ich wniosek plan, ale proszę Państwa zmiana planu to potencjalnie duże odszkodowanie 

dla właściciela gruntu. Z tego sobie trzeba zdawać sprawę.   
 

Następną (roboczą) sesję przewiduję na dzień 26 czerwca 2023 r. Materiały na sesję 

w statutowym terminie zostaną przesłane drogą elektroniczną na adresy e-mail. 
 

Ad 24. Zakończenie obrad. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, zamykam LXVIII sesję Rady Miejskiej 

Inowrocławia.  
 

Sesja trwała od godz. 1000 do godz. 1130. 

 

 

Przewodniczący 

Rady Miejskiej Inowrocławia 

 

/-/ Tomasz Marcinkowski 
 
Sekretarz obrad: 

/-/ Elżbieta Jardanowska  

 

Protokółowała: /-/ Daria Górska   

 

 

Nagranie z obrad sesji oraz imienne wykazy głosowań radnych udostępniono w Biuletynie Informacji 

Publicznej: bip.inowroclaw.pl  


